
PROTOKÓŁ Nr XII/07 
z XII sesji Rady Miasta Szczecinek,  

odbytej w sali konferencyjnej Urz ędu Miasta Szczecinek 
w dniu 20 sierpnia 2007 r. 

 
 

Stan Radnych – 21, obecnych – 20, nieobecny radny J acek Brynkiewicz. 
 
Sesja rozpocz ęła si ę o godz. 10:00. 
 
Ad. 1. Otwarcie sesji.  
 
Wiesław Suchowiejko  – Przewodnicz ący Rady Miasta  - przywitał zebranych, stwierdził wymagane 
kworum i otworzył sesję.  
 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz zaproponował wprowadzenie następujących zmian do porządku 
obrad: 
− wycofanie z porządku obrad projektu uchwały ujętej w pkt 18 (w sprawie Regulaminu udzielania 

pomocy materialnej o charakterze socjalnym), ze względu na omyłkowe załączenie do projektu 
uchwały nieprawidłowego załącznika przez Panią Dyrektor ZBSiP; podjęcie tej uchwały moŜe 
zostać przeniesione na sesję wrześniową, 

− w to miejsce do porządku obrad wprowadzić podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniego 
Planu Inwestycyjnego Miasta Szczecinek na lata 2007-2010 oraz prognozy na lata 2011-2013. 
Projekt uchwały został zaopiniowany przez Komisje  RM. 

Ponadto Burmistrz zaproponował przyjęcie pod obrady nowej wersji projektu uchwały w sprawie 
dokonania zmian w budŜecie miasta na 2007r. Poprawka dotyczy kwoty na zakup drugiego statku. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - dodał, Ŝe przed sesją doręczono teŜ radnym projekty 
uchwał ujętych w pkt 16 i pkt 17 porządku obrad, zawierające redakcyjne poprawki. Projekty tych 
uchwał były omawiane na poszczególnych Komisjach, i ze względu na to, iŜ merytorycznie nie uległy 
one zmianie, nie zachodzi potrzeba ponownego ich opiniowania. 
 
Radni nie zgłosili zastrzeŜeń do przedstawionych propozycji. 
 
W głosowaniu jawnym radni jednogłośnie przyjęli zaproponowane zmiany w porządku obrad. 
 
Po zmianach porządek obrad przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji. 
3. Wystąpienia Parlamentarzystów, Radnych Sejmiku Województwa, Radnych Powiatu. 
4. Wnioski i zapytania zgłaszane w imieniu mieszkańców  osiedla przez Przewodniczącego Rady 

Osiedla Pilska-Raciborki. 
5. Uchwała w sprawie dokonania zmian w budŜecie Miasta Szczecinek na 2007r. 
6. Uchwała w sprawie poręczenia przez Miasto Szczecinek weksla „in blanco” wystawionego przez 

Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty z siedzibą w Karlinie tytułem zabezpieczenia spłaty 
poŜyczki udzielonej ze środków Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej, w kwocie 855.880,00 złotych (słownie osiemset pięćdziesiąt pięć tysięcy osiemset 
osiemdziesiąt złotych i 00/100) w związku z realizacją przedsięwzięcia pn.: „Zintegrowana 
gospodarka wodno - ściekowa w dorzeczu Parsęty”, powiększonej o kwotę odsetek. 

7. Uchwała w sprawie poręczenia przez Miasto Szczecinek weksla „in blanco” wystawionego przez 
Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty z siedzibą w Karlinie tytułem zabezpieczenia spłaty 
poŜyczki płatniczej udzielonej ze środków Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej, w kwocie 121.272.977,00 złotych (słownie sto dwadzieścia jeden milionów 
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dwieście siedemdziesiąt dwa tysiące dziewięćset siedemdziesiąt siedem złotych i 00/100) 
w związku z realizacją przedsięwzięcia pn.: „Zintegrowana gospodarka wodno-ściekowa 
w dorzeczu Parsęty”, powiększonej o kwotę odsetek. 

8. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr V/36/07 Rady Miasta Szczecinek z dnia 15 stycznia 2007r. 
w sprawie zarządzenia poboru w drodze inkasa opłaty skarbowej, wyznaczenia inkasenta 
i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

9. Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości stanowiących własność Miasta Szczecinek. 
10. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia 

prawa uŜytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości stanowiących drogi 
wewnętrzne na terenach mieszkaniowych oraz osiedlowe tereny rekreacyjne. 

11. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu „Centrum” w Szczecinku. 

12. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu „Mierosławskiego” w Szczecinku. 

13. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr V/41/03 Rady Miasta Szczecinek z dnia 27 stycznia 2003r. 
w sprawie określenia zasad usytuowania miejsc sprzedaŜy i podawania napojów alkoholowych. 

14. Uchwała w sprawie uchwalenia zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Miasta Szczecinek. 

15. Uchwała w sprawie zmiany uchwały ustalającej opłaty za pobyt dziecka w przedszkolach 
publicznych prowadzonych przez Miasto Szczecinek. 

16. Uchwała w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru zniŜek tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach 
i przedszkolu prowadzonym przez Miasto Szczecinek, zasad zwalniania od obowiązku realizacji 
zajęć oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych szkolnego pedagoga i psychologa.  

17. Uchwała w sprawie przystąpienia do realizacji wyrównywania szans  edukacyjnych dzieci 
i młodzieŜy oraz zapewnienia wniesienia wkładu własnego na realizację programów.  

18. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Miasta Szczecinek na lata 2007-
2010 oraz prognozy na lata 2011-2013. 

19. Uchwała w sprawie zmiany statutu Samorządowej Agencji Promocji i Kultury. 
20. Uchwała w sprawie osiedlenia w mieście Szczecinek rodziny pochodzenia polskiego z Republiki 

Uzbekistanu. 
21. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta Szczecinek. 
22. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta. 
23. Wnioski i zapytania Radnych. 
24. Zamknięcie  sesji. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM – przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad 
wręczył zaświadczenia radnym, którzy uczestniczyli w dniu 20 maja 2007r. w szkoleniu pt. „Co kaŜdy 
radny wiedzieć powinien”: 
− Małgorzata Bała, 
− Katarzyna Dudź, 
− Ryszard Kabat, 
− Jerzy Kania, 
− Szymon Kiedel, 
− Bogumił Kłyk, 
− Wojciech Knapik, 
− GraŜyna Kuszmar, 
− Kazimierz Lis, 
− Roman Matuszak, 
− Marek Ogrodziński, 
− Janusz Rautszko, 
− Andrzej Sochaj, 
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− Józef Świerczyński. 
Przewodniczący RM pogratulował radnym ukończenia szkolenia. 
 
Ad. 2. Przyj ęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
 
Wiesław Suchowiejko  Przewodnicz ący RM zapytał radnych o uwagi do tego protokołu. Uwag nie 
zgłoszono. 
 
W głosowaniu jawnym rada jednogłośnie przyjęła protokół z sesji z dnia 18.06.2007r. 
 
 
Ad.3. Wyst ąpienia Parlamentarzystów, Radnych Sejmiku Województ wa, Radnych Powiatu.  
 
Wiesław Suchowiejko – Przewodnicz ący RM -  stwierdził, Ŝe nikt nie zgłosił chęci zabrania głosu.  
 
 
Ad.4. Wnioski i zapytania zgłaszane w imieniu miesz kańców osiedla przez Przewodnicz ącego 
Rady Osiedla Pilska-Raciborki.  
 
Na sesji nie było Przewodniczącego  Rady Osiedla Janusza Jasińskiego. 
 
 
Ad. 5. Uchwała w sprawie dokonania zmian w bud Ŝecie Miasta Szczecinek na 2007r.  
 
Przewodnicz ący  RM Wiesław Suchowiejko – poprosił radnych o zabranie głosu w sprawie 
proponowanych zmian. 
 
Janusz Rautszko Przewodnicz ący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorz ądno ści -  
przedstawił pozytywną opinię Komisji o projekcie uchwały. 
 
Andrzej Bratkowski radny –  pochwalił wysokość dodatkowych wpływów do budŜetu miasta, 
umoŜliwiających podejmowanie nowych inicjatyw.  
Radny zadał teŜ następujące pytania: 
− jaki zakres robót przewidziany jest w ramach kwoty 200 tys. zł przeznaczonych w budŜecie na 

adaptację zamku? 
− kiedy zostanie wykonana ulica łącząca ul. Szkolną z ul. Zieloną? 
 
Daniel Rak Wiceburmistrz – wyjaśnił, Ŝe adaptacja zamku jest nową inwestycją. Planowany jest 
konkurs na wykonanie dokumentacji budowlanej. Jeśli konkurs nie zda egzaminu, to zorganizowany 
zostanie przetarg. 
 
Andrzej Bratkowski radny – uzupełnił pytanie prosząc o informację, jaka działalność planowana jest 
w tym obiekcie, czy propozycje są juŜ doprecyzowane. 
 
Daniel Rak Wiceburmistrz – odpowiedział, Ŝe konkretnej decyzji Burmistrz jeszcze nie podjął, gdyŜ 
jest ona uzaleŜniona od rodzaju programów unijnych przewidujących dotacje na tego typu inwestycje. 
Po przeanalizowaniu rodzaju dotacji i szans na ich uzyskanie zostaną przedstawione Burmistrzowi 
róŜne warianty rozwiązań. 
 
Andrzej Bratkowski radny –  uznał, Ŝe na dzień dzisiejszy obiekt nie ma jeszcze określonego 
przeznaczenia. 
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Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz – wyjaśnił, Ŝe chodzi o takie określenie działalności, by otrzymać 
dotację. W zamku planowane jest uruchomienie centrum konferencyjnego, którego w Szczecinku 
brakuje, z zapleczem gastronomicznym. Działalność ta musi zostać jednak połączona z inną, aby móc 
ubiegać się o środki unijne. Najłatwiej uzyskać teraz dotację na innowacyjność. W tym celu nawiązana 
został współpraca z Politechniką Koszalińską mająca za zadanie utworzenie Centrum Transferu 
Innowacji i Technologii, w części w oparciu o zamek. 
 
Daniel Rak Wiceburmistrz – odpowiadając na pytanie dotyczące przebudowy ulic wyjaśnił, Ŝe 
w budŜecie na ten rok była zaplanowana budowa ul. Wiatracznej, ale nie zostanie ona 
przeprowadzona. Inwestycja dotycząca przebudowy ul. Szkolnej przewidziana jest na dwa lata.  
 
Andrzej Bratkowski radny – zapytał dodatkowo, czy przebudowa rozpocznie się w tym roku. 
 
Daniel Rak Wiceburmistrz – potwierdził, Ŝe przetargi zostaną przeprowadzone jeszcze w bieŜącym 
roku i Ŝe jeszcze w 2007r. rozpoczną się prace. 
 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz – dodał, Ŝe juŜ zimą będzie gotowy przejazd z ul. Szkolnej do 
ul. Zielonej, ale jeszcze bez nawierzchni asfaltowej, która zostanie połoŜona wiosną w odpowiednich 
warunkach atmosferycznych. 
Burmistrz wyjaśnił, Ŝe budowa ul. Wiatracznej jest bardzo trudna. Projektant musiał zmieniać 
dokumentację. Przewidywane są dwa etapy budowy: pierwszy od ul. Koszalińskiej do Gimnazjum nr 2 
i drugi od Gimnazjum nr 2 do ul. Zielonej.  
  
Andrzej Bratkowski radny – zapytał o przyczyny rezygnacji z wydania 1 mln zł na inwestycje na 
Osiedlu Zachód IV. 
 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz – wyjaśnił, Ŝe grunty na tym osiedlu naleŜą do Agencji Mienia 
Wojskowego i Ŝe na dzień dzisiejszy dla tych terenów nie ma jeszcze planu zagospodarowania 
przestrzennego. Po uchwaleniu takiego planu miasto przystąpi do nabycia w/w gruntów od Agencji. 
Nie jest to więc rezygnacja z inwestycji, ale jej przesunięcie w czasie. W nowym planie 
zagospodarowania przestrzennego przewidywana będzie na tym terenie droga publiczna i nowa 
obwodnica. Miasto zobowiązuje się do wybudowania 1km w/w drogi, a Wojewódzki Zarząd Dróg do 
wybudowania odcinka o długości 1,5km. Dopiero po wyznaczeniu przebiegu drogi w nowym planie 
moŜna będzie nabyć grunty od AMW, i następnie je sprzedać.  
 
Jacek Chrzanowski Wiceburmistrz – dodał, Ŝe w fazie projektu jest ustawa, która ma umoŜliwić 
samorządom gminnym nieodpłatne przejmowanie mienia od Agencji Mienia Wojskowego. Jeśli 
ustawa zostanie uchwalona miasto będzie mogło przejąć za darmo grunty, które obecnie musiałoby 
kupić. 
 
Wiesław Suchowiejko-Przewodnicz ący RM - zapytał o dalsze uwagi do projektu uchwały określonej 
w pkt 5. 
Z uwagi na wyczerpanie dyskusji w tej kwestii Przewodniczący RM przystąpił do głosowania nad 
projektem w/w uchwały. 
 
W głosowaniu jawnym rada 20 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie dokonania zmian 
w budŜecie Miasta Szczecinek na 2007r. 
 

Uchwała Nr XII/97/07 
 
 

Ad.6. Uchwała w sprawie por ęczenia przez Miasto Szczecinek weksla „in blanco” 
wystawionego  przez Zwi ązek Miast i Gmin Dorzecza Pars ęty z siedzib ą w Karlinie tytułem 
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zabezpieczenia spłaty po Ŝyczki udzielonej ze środków Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej, w kwocie 855.880,00 złotych (słownie osiemset pi ęćdziesi ąt 
pięć tysi ęcy osiemset osiemdziesi ąt złotych i 00/100) w zwi ązku z realizacj ą przedsi ęwzięcia 
pn.: „Zintegrowana gospodarka wodno- ściekowa w dorzeczu Pars ęty”, powi ększonej o kwot ę 
odsetek.  
 
Przewodnicz ący RM Wiesław Suchowiejko przedstawił projekt uchwały i otworzył dyskusję. 
 
Jerzy Kania – Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej poinformował, Ŝe Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał dotyczących poręczenia wekslowego. 
 
Andrzej Bratkowski radny – wypowiedział pogląd, Ŝe jedynym efektem programu jest podpisywanie 
weksli i skierował pytanie do Skarbnika Miasta, na jaką sumę do tej pory zostały przez Miasto 
Szczecinek wystawione weksle dotyczące tego projektu oraz na jaką jeszcze sumę planowane są 
poręczenia. 
 
Grzegorz Kołomycki Skarbnik Miasta – wyjaśnił, Ŝe dotychczas nie został przez Burmistrza 
podpisany Ŝaden weksel, poniewaŜ spółka PWiK nie zawarła jeszcze Ŝadnej umowy. Uchwały tzw. 
wekslowe nie zostały więc jeszcze zrealizowane. Podejmowane są one na wszelki wypadek, nie 
muszą być realizowane. 
 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz – uzupełnił, Ŝe ewentualne podpisanie przez niego weksla dotyczy 
kwoty ujętej  w paragrafie 1 uchwały, a nie sumy wskazanej w jej tytule. Kwota ujęta w tytule uchwały 
dotyczy łącznego zobowiązania, które poręczyć mają pozostałe samorządy realizujące projekt. 
 
Andrzej Wdowiak Prezes PWiK – dodał, Ŝe kwota w tytule uchwały dotyczy poręczenia przez trzech 
operatorów projektu: Białogard, Szczecinek i Kołobrzeg co oznacza, Ŝe podobne uchwały będą 
musiały podjąć samorządy w/w miast. 
 
Andrzej Bratkowski radny – wyraził obawę, Ŝe proponowane uchwały na wiele lat mogą zaciąŜyć 
nad budŜetem Szczecinka. Gdyby z jakichkolwiek przyczyn te poręczane kwoty miasto musiało 
w przyszłości zapłacić, to budŜet zostałby zrujnowany. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM - przypomniał, Ŝe radni mają świadomość zagroŜenia, 
poniewaŜ Burmistrz w ostatnich miesiącach jednoznacznie to sygnalizował i przedstawiał. 
 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz – zapewnił, Ŝe nie jest tak, jak sugeruje radny Bratkowski, iŜ nic 
poza podejmowaniem uchwał wekslowych z tym projektem się nie dzieje. Są przeprowadzane 
przetargi, wykonywana jest dokumentacja projektowo-budowlana. Niestety nadwyŜka kosztów 
wykonawstwa juŜ jest olbrzymia. Zadanie PWiK podzielone jest na 8 przetargów. Na wykonanie całej 
inwestycji moŜe zabraknąć ok.100 mln euro. Istnieje moŜliwość uzyskania pomocy finansowej ze 
strony Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska, ale w tej kwestii mógłby się wypowiedzieć radny 
Pan Roman Matuszak, pracownik tego Funduszu. 
 
Roman Matuszak Wiceprzewodnicz ący RM – odparł, Ŝe na tej sali to radni zadają pytania 
Burmistrzowi a nie odwrotnie i stwierdził, Ŝe jako pracownik NFOŚ nie jest upowaŜniony do udzielenia 
Burmistrzowi odpowiedzi. 
 
Andrzej Bratkowski radny – podtrzymał swoje stanowisko, Ŝe niepokój o realizację projektu istnieje 
i Ŝe jest zasadny. 
 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz – zgodził się co do zasadności obaw i wyjaśnił, Ŝe prace juŜ się 
rozpoczynają i wkraczają w fazę wykonawstwa. Jest pomysł tzw. frazowania projektu, by otrzymać 
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dodatkowe środki. NFOŚ zmienił warunki w trakcie gry. Burmistrz negatywnie ocenił postawę radnego 
Matuszaka, odmawiającego zabrania głosu w sprawie Funduszu, gdyŜ zdaniem Burmistrza nie chodzi 
o Ŝadne tajne informacje. 
 
Roman Matuszak Wiceprzewodnicz ący RM – poprosił o nieczynienie osobistych wycieczek pod 
jego adresem, ale następnie wyraził sugestię, Ŝe Burmistrz źle nastawił się do projektu i dlatego nie 
ma oczekiwanych wiadomości. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM – poprosił dyskutantów o powściągnięcie emocji i nie 
uŜywanie zwrotów mogących wywoływać niepotrzebną polemikę, nie związaną z tematem obrad. 
 
Andrzej Wdowiak Prezes PWiK – poinformował zebranych o otrzymaniu SMS-a zawiadamiającego 
o wyniku najwaŜniejszego w tym projekcie przetargu. Zaoferowana kwota to ok. 28 mln euro, co 
oznacza, Ŝe przekroczenie planowanych wydatków juŜ wynosi 43 mln euro netto. 
 
Andrzej Bratkowski radny – ponownie stwierdził, Ŝe wejście w tę inwestycję pogrąŜy budŜet miasta 
na wiele lat. 
 
Janusz Rautszko radny – zwrócił uwagę, Ŝe obawy związane z realizacją projektu i proponowane 
uchwały poręczające weksle to dwie róŜne sprawy. Teraz chodzi o to, czy rada upowaŜni Burmistrza 
do podpisania weksli czy nie. MoŜna rozwaŜyć wariant wycofania się z przedsięwzięcia, ale nie na tej 
sesji, tylko w najbliŜszym czasie. 
 
Ze względu na brak dalszych uwag Przewodniczący RM przystąpił do głosowania. 
 
W głosowaniu jawnym rada 19 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” i 0 głosach „sprzeciwu” 
podjęła uchwałę w sprawie poręczenia przez Miasto Szczecinek weksla „in blanco” wystawionego 
przez Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty z siedzibą w Karlinie tytułem zabezpieczenia spłaty 
poŜyczki udzielonej ze środków Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, 
w kwocie 855.880,00 złotych (słownie osiemset pięćdziesiąt pięć tysięcy osiemset osiemdziesiąt 
złotych i 00/100) w związku z realizacją przedsięwzięcia pn.: „Zintegrowana gospodarka wodno-
ściekowa w dorzeczu Parsęty”, powiększonej o kwotę odsetek. 
 

Uchwała Nr XII/98/07 
 
 
Ad.7. Uchwała w sprawie por ęczenia przez Miasto Szczecinek weksla „in blanco” 
wystawionego przez Zwi ązek Miast i Gmin Dorzecza Pars ęty z siedzib ą w Karlinie tytułem 
zabezpieczenia spłaty po Ŝyczki płatniczej udzielonej ze środków Narodowego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, w kwocie 121.272.977 ,00 złotych (słownie sto 
dwadzie ścia jeden milionów dwie ście siedemdziesi ąt dwa tysi ące dziewi ęćset siedemdziesi ąt 
siedem złotych i 00/100) w zwi ązku z realizacj ą przedsi ęwzięcia pn.: „Zintegrowana gospodarka 
wodno- ściekowa w dorzeczu Pars ęty”, powi ększonej o kwot ę odsetek.  
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM – stwierdził, Ŝe w zasadzie dyskusja takŜe nad tą 
uchwałą juŜ się odbyła i przystąpił do głosowania. 
 
W głosowaniu jawnym rada 19 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” i 0 głosach „sprzeciwu” 
podjęła uchwałę w sprawie poręczenia przez Miasto Szczecinek weksla „in blanco” wystawionego 
przez Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty z siedzibą w Karlinie tytułem zabezpieczenia spłaty 
poŜyczki płatniczej udzielonej ze środków Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej, w kwocie 121.272.977,00 złotych (słownie sto dwadzieścia jeden milionów dwieście 
siedemdziesiąt dwa tysiące dziewięćset siedemdziesiąt siedem złotych i 00/100) w związku 
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z realizacją przedsięwzięcia pn.: Zintegrowana gospodarka wodno-ściekowa w dorzeczu Parsęty”, 
powiększonej o kwotę odsetek. 
 

Uchwała Nr XII/99/07 
 
 
Ad. 8.  Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr V/36/07 Rady Mi asta Szczecinek z dnia 15 
stycznia 2007r.  
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM – zaprosił radnych do dyskusji na temat proponowanej 
uchwały. 
 
Wiesław Drewnowski Przewodnicz ący Komisji Prawa Legislacji i Porz ądku Publicznego – 
poinformował, Ŝe Komisja 4 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 
 
Andrzej Bratkowski radny – wyjaśnił, Ŝe to on na posiedzeniu Komisji wstrzymał się od głosu i Ŝe na 
tym zebraniu poprosił radcę prawnego UM o przygotowanie opinii na sesję. 
 
Czesław Podkowiak radca prawny UM – poinformował, Ŝe radny Bratkowski na posiedzeniu Komisji 
zgłosił zastrzeŜenia i wątpliwości, Ŝe przepisy ustawowe zabraniają uŜywania w polskiej pisowni przed 
nazwiskiem przedrostków „von” itp. W opinii radcy prawnego polskie prawo takich zakazów jednak nie 
przewiduje. Radca powołał się na kilka orzeczeń NSA stwierdzających, Ŝe przy wydawaniu decyzji 
o zmianie nazwiska naleŜy uwzględniać takŜe róŜnego typu przedrostki, jeŜeli wynikają one z tradycji 
rodzinnych itp. 
 
Andrzej Bratkowski radny – zapytał, czy ustawa o aktach stanu cywilnego odnosi się do spornej 
kwestii. 
 
Czesław Podkowiak radca prawny UM – stwierdził, Ŝe ta ustawa do tego się nie ustosunkowuje. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM – skierował wyjaśnienie do zebranych na sali obrad 
oraz do mieszkańców oglądających obrady w telewizji, Ŝe dyskusja na temat przedrostka „von” ma 
ścisły związek z projektem uchwały, poniewaŜ uchwała przewiduje wyznaczenie na inkasenta Pani Idy 
Von Małłek-Kurzydłowskiej, czyli osoby posługującej się przy swoim nazwisku przedrostkiem „von”. 
 
Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej - poinformował, Ŝe Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały i Ŝe przedrostek „von” nie wzbudził dyskusji Komisji. 
 
Andrzej Bratkowski radny – wytłumaczył, Ŝe chodzi mu o to, iŜ projekt uchwały opiniowała Komisja 
Prawa i Legislacji, i dlatego wersja przedkładana radzie pod głosowanie nie powinna zawierać wad 
prawnych. Przyjął jednak do wiadomości zapewnienia radcy prawnego. 
 
Ze względu na brak dalszych uwag Przewodniczący RM przystąpił do głosowania. 
 
W głosowaniu jawnym rada jednogłośnie 20 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały 
Nr V/36/07 Rady Miasta Szczecinek z dnia 15 stycznia 2007r.   
 

Uchwała Nr XII/100/07 
 
 

Ad. 9. Uchwała w sprawie zbycia nieruchomo ści stanowi ących własno ść Miasta Szczecinek.  
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Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM – otworzył dyskusję na temat proponowanej uchwały. 
 
Ryszard Kabat radny – zapytał o pkt 8 § 1 uchwały i jej uzasadnienie, Ŝe zbycie tej nieruchomości 
nastąpi w trybie bezprzetargowym. Intencja sprzedania nieruchomości firmie KRONOSPAN jest 
znana, ale zdaniem radnego ta działka, mająca dostęp do drogi publicznej moŜe być traktowana jako 
odrębna nieruchomość. 
 
Tomasz Piesik Kierownik Ref. GN – uzasadnił, Ŝe chodzi o wąski pas gruntu o dług. ok. 200m i szer. 
ok. 11m, którego kształt uniemoŜliwia inne wykorzystanie, niŜ poprawienie zagospodarowania terenu 
juŜ naleŜącego do KRONOSPAN-u. 

 
Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej – poinformował o pozytywnym 
zaopiniowaniu przez Komisję projektu uchwały. 
 
Roman Matuszak radny – zadał pytanie, czy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje 
przeznaczenie tego pasa gruntu na poprawienie zagospodarowania terenu sąsiedniego. 
 
Tomasz Piesik Kierownik Ref. GN- potwierdził, Ŝe plan zagospodarowania przestrzennego 
przewiduje, Ŝe ten wąski pas gruntu moŜna sprzedać tylko jednemu właścicielowi terenu 
sąsiadującego. 
 
W związku z brakiem dalszych pytań i uwag Przewodniczący RM przystąpił do głosowania. 
 
W głosowaniu jawnym rada jednogłośnie 20 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie zbycia 
nieruchomości stanowiących własność Miasta Szczecinek. 
 

Uchwała Nr XII/101/07 
 
 
Ad. 10. Uchwała w sprawie wyra Ŝenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty z tyt ułu 
przekształcenia prawa u Ŝytkowania wieczystego w prawo własno ści nieruchomo ści 
stanowi ących drogi wewn ętrzne na terenach mieszkaniowych oraz osiedlowe ter eny 
rekreacyjne.  
 
Przewodniczący RM otworzył  dyskusję na temat proponowanej uchwały. 
 
Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej – poinformował o pozytywnym 
zaopiniowaniu przez Komisję projektu uchwały. 
 
Przewodniczący RM przystąpił do głosowania. 
 
W głosowaniu jawnym rada jednogłośnie 20 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie wyraŜenia zgody 
na udzielenie bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa uŜytkowania wieczystego w prawo 
własności nieruchomości stanowiących drogi wewnętrzne na terenach mieszkaniowych oraz 
osiedlowe tereny rekreacyjne. 
 

Uchwała Nr XII/102/07 
 
 

Ad.11. Uchwała w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu „Centrum” w Szczecinku.  
 
Przewodniczący RM otworzył  dyskusję na temat projektu uchwały. 
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Janusz Rautszko Przewodnicz ący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorz ądno ści – 
zaznaczył, Ŝe proponowana uchwała dotyczy przystąpienia do zmiany planu, który uszczegółowiany 
będzie później. Na tym etapie Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ryszard Kabat radny – nie kwestionując potrzeby zmiany planu zagospodarowania przestrzennego 
tego terenu, zapytał o przewidywaną w tym obszarze lokalizację pensjonatów i czy jest juŜ znane ich 
konkretne umiejscowienie. 
 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz – wskazał, Ŝe prawdopodobnie chodzi o mający powstać pensjonat 
przy zbiegu ul. Drzymały i ul. Ordona. Dotychczasowy plan zagospodarowania przestrzennego 
uniemoŜliwia zlokalizowanie tam pensjonatu. 
 
Andrzej Jaszczur radny – zapytał jaki jest aktualny zapis w planie. 
 
Danuta Kowalska Kierownik Ref. PPUA – w obowiązującym planie nie wszystkie obiekty 
posadowione przy ul. Ordona mogą być wykorzystane jako pensjonaty. Po to propozycja zmiany 
planu, by dać moŜliwość powstawania na tej ulicy nowych pensjonatów. 
 
Ze względu na brak dalszych uwag Przewodniczący RM przystąpił do głosowania. 
 
W głosowaniu jawnym rada jednogłośnie 20 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego terenu „Centrum” 
w Szczecinku. 
 

Uchwała Nr XII/103/07 
 
 
Ad. 12. Uchwała w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia zmiany miejscowego planu  
zagospodarowania przestrzennego terenu „Mierosławsk iego” w Szczecinku.  
 
Przewodniczący RM otworzył  dyskusję na temat projektu uchwały. 
 
Janusz Rautszko Przewodnicz ący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorz ądno ści – 
poinformował, Ŝe Komisja przy 1 głosie „wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. W uzasadnieniu projektu uchwały mowa jest o rezygnacji z drugiej nitki ul. Jana Pawła. Na 
tym etapie chodzi o to, by kaŜda koncepcja mogła być rozwaŜana. Proponowana uchwała jest tylko 
przystąpieniem do zmiany planu a nie juŜ jego zmianą. 
 
Ze względu na brak dalszych uwag Przewodniczący RM przystąpił do głosowania. 
 
W głosowaniu jawnym rada jednogłośnie 20 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu „Mierosławskiego” 
w Szczecinku. 
 

Uchwała Nr XII/104/07 
 
 

Ad. 13. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr V/41/03  Rady Miasta Szczecinek z dnia 27 
stycznia 2003r. w sprawie okre ślenia zasad usytuowania miejsc sprzeda Ŝy i podawania 
napojów alkoholowych.  
 
Przewodniczący RM otworzył  dyskusję na temat projektu uchwały. 
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Wiesław Drewnowski Przewodnicz ący Komisji Prawa Legislacji i Porz ądku Publicznego – 
przedstawił pozytywną opinię Komisji o projekcie uchwały. Wynik głosowania Komisji: 4 głosy „za” 1 
głos „przeciw”. na Komisji padło pytanie, czy wpływy do kasy Miasta z tytułu udzielanych zezwoleń 
w związku z uchwałą będą następowały co 4 lata czy tak jak dotychczas co roku. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM – stwierdził, Ŝe przynajmniej opłaty dla Sanepidu będą 
wnoszone rzadziej, co w pewien sposób jest realizacją postulatów tańszego państwa. 
 
Andrzej Bratkowski radny – wyraził opinię, Ŝe na podjęciu tej uchwały zaleŜy przede wszystkim 
szczecineckiemu lobby handlowo-biznesowemu, zajmującemu się sprzedaŜą alkoholu. Zdaniem 
Radnego zmiany takie nie są potrzebne. 
 
Andrzej Jaszczur radny -  zapytał, czy wprowadzone zmiany dotyczyć będą takŜe juŜ wydanych 
zezwoleń, czy będą obowiązywać dopiero przy rozpatrywaniu nowych wniosków. 
 
Czesław Podkowiak radca prawny UM – wyjaśnił, Ŝe uchwalone zmiany dotyczyć będą 
nowowskładanych wniosków. Uchwała nie zmienia decyzji-zezwoleń juŜ wydanych. Istnieje jednak 
moŜliwość wystąpienia z nowym wnioskiem, który w takiej sytuacji będzie rozpatrywany jako nowy. 
 
Andrzej Bratkowski radny – zadał pytanie, jakie waŜne społecznie przesłanki stały za 
wprowadzeniem proponowanych zmian. 
 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz – uznał za skandal i wprowadzanie mieszkańców w błąd 
wypowiedzi radnego Bratkowskiego, Ŝe w mieście funkcjonuje jakieś lobby handlujących alkoholem. 
Jedyną przesłanką zaproponowania zmiany była chęć zmniejszenia niepotrzebnej corocznej 
biurokracji. Jeśli dany wnioskodawca spełnia wszystkie wymogi ustawowe to prawo nie przewiduje 
moŜliwości odmowy przedłuŜenia zezwolenia na sprzedaŜ alkoholu. Proponowana uchwała jest 
dostosowaniem działalności Urzędu do zasad logiki.  
 
Przy próbie wypowiedzenia się przez radnego Andrzeja Bratkowskiego, bez wcześniejszego 
upowaŜnienia ze strony Przewodniczącego RM do zabrania głosu – Przewodniczący RM zwrócił temu 
radnemu uwagę na obowiązujące zasady i standardy prowadzenia sesji, prosząc o ich przestrzeganie. 
 
Czesław Podkowiak radca prawny UM – wyjaśnił, Ŝe to ustawodawca określił warunki, jakie muszą 
być spełnione, aby móc otrzymać zezwolenie na sprzedaŜ alkoholu. Jeśli wymogi są spełnione, to nie 
ma moŜliwości prawnej wydania decyzji odmownej.  
 
Andrzej Bratkowski radny – zasugerował, Ŝe powinny być większe kontrole tego typu działalności. 
Jego zdaniem ludzie zajmujący się tym biznesem chcieliby uzyskać zwolnienie z wszelkiej kontroli 
administracyjnej. 
 
Bogumił Kłyk radny – zastrzegając, ze wypowiada się w imieniu Klubu Radnych PO stwierdził, Ŝe 
nie ma podstaw by mówić o lobby sprzedających alkohol. Poza tym radny Bratkowski nie moŜe 
przypisywać sobie roli jedynego na sali  radnego dbającego o mieszkańców. NaleŜy brać pod uwagę 
nie tylko własne poglądy, ale uwzględniać takŜe obowiązujące prawo, które rada musi stosować. 
 
Ze względu na wyczerpanie dyskusji Przewodniczący RM przystąpił do głosowania. 
 
W głosowaniu jawnym rada 18 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr V/41/03 Rady Miasta Szczecinek z dnia 27 stycznia 
2003r. w sprawie określenia zasad usytuowania miejsc sprzedaŜy i podawania napojów  
alkoholowych. 
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Uchwała Nr XII/105/07 

 
 

Ad. 14. Uchwała w sprawie uchwalenia zasad wynajmow ania lokali mieszkalnych wchodz ących 
w skład mieszkaniowego zasobu Miasta Szczecinek.  
 
Przewodniczący RM otworzył  dyskusję na temat projektu uchwały. 
 
Wojciech Knapik Przewodnicz ący Komisji Problemów Społecznych – poinformował 
o pozytywnym jednogłośnym zaopiniowaniu projektu uchwały. 
 
Wiesław Drewnowski radny – wyraził zadowolenie, Ŝe w uchwale znalazł się zapis umoŜliwiający 
weryfikację i aktualizację zgłaszanych wniosków o przydział mieszkania. 
 
Ze względu na wyczerpanie dyskusji Przewodniczący RM przystąpił do głosowania. 
 
W głosowaniu jawnym rada 20 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia 
zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta 
Szczecinek. 
 

Uchwała nr XII/106/07 
 
 

W tym miejscu – tj. o godz. 11:30, Przewodnicz ący RM Wiesław Suchowiejko zarz ądził 20 
minutow ą przerw ę w obradach, informuj ąc radnych o przygotowanym bufecie w sali nr29.  
 
Sesja została wznowiona o godz. 11:50. Na sali obrad ponownie znalazło się 20 radnych (nieobecny 
radny Jacek Brynkiewicz). 
 
 
Ad. 15. Uchwała w sprawie zmiany uchwały ustalaj ącej opłaty za pobyt dziecka 
w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Mias to Szczecinek.  
 
Przewodniczący RM otworzył  dyskusję na temat projektu uchwały. 
 
Szymon Kiedel Przewodnicz ący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki – przedstawił 
pozytywną opinię Komisji dotyczącą  projektu uchwały. 
 
Andrzej Bratkowski radny – zapytał o przesłanki stojące za wzrostem kosztów pobytu dziecka 
w przedszkolu publicznym o ok. 8,5%. Aby podwyŜkę opłat do kwoty 130,00zł uznać za uzasadnioną, 
muszą  zachodzić istotne przesłanki o charakterze społecznym. Dla bardzo wielu pensji w Szczecinku 
opłata taka będzie stanowić przeszło 10% poborów. 
 
Jacek Chrzanowski Wiceburmistrz – wyjaśnił, Ŝe opłata ta w przedszkolu publicznym nie była 
podnoszona przez kilka lat, i wynosiła 110,00 zł. Proponowana opłata w wysokości 130,00 zł nadal 
będzie jedną z najniŜszych stawek w regionie. 
 
Szymon Kiedel Przewodnicz ący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki – poinformował, Ŝe 
na posiedzeniu Komisji Pani Dyrektor ZBSiP przedstawiła porównanie wysokości opłat 
w przedszkolach szczecineckich – publicznym i niepublicznych, oraz w przedszkolach 
funkcjonujących w innych miastach naszego regionu. W szczecineckim przedszkolu publicznym była 
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i nadal pozostanie jedna z najniŜszych opłat. Warto poza tym dodać, Ŝe w porównaniu z placówkami 
niepublicznymi, przedszkole publiczne zatrudnia dwukrotnie większą liczbę wykwalifikowanej kadry. 
 
Andrzej Bratkowski radny – zwrócił uwagę, Ŝe koszty utrzymania kadry nie wpływają na wysokość 
omawianej opłaty.  
 
Wiesław Drewnowski radny – sprostował wypowiedź radnego Bratkowskiego, Ŝe proponowana jest 
podwyŜka o 18% a nie o 8,5%.  
Radny Bratkowski uznał swoją pomyłkę tłumacząc ją specjalizowaniem się w dziedzinach 
humanistycznych a nie matematyczno-ścisłych. 
 
Ze względu na wyczerpanie dyskusji na temat proponowanej uchwały Przewodniczący RM przystąpił 
do głosowania. 
 
W głosowaniu jawnym rada 18 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały ustalającej opłaty za pobyt dziecka w przedszkolach 
publicznych prowadzonych przez Miasto Szczecinek. 
 

Uchwała Nr XII/107/07 
 
 
Ad. 16. Uchwała w sprawie okre ślenia zasad udzielania i rozmiaru zni Ŝek tygodniowego 
obowi ązkowego wymiaru godzin nauczycielom, którym powierz ono stanowiska kierownicze 
w szkołach i przedszkolu prowadzonym przez Miasto S zczecinek, zasad zwalniania od  
obowi ązku realizacji zaj ęć oraz okre ślenia tygodniowego obowi ązkowego wymiaru zaj ęć 
dydaktycznych, wychowawczych i opieku ńczych szkolnego pedagoga i psychologa.  
 
Przewodniczący RM otworzył  dyskusję na temat projektu uchwały. 
 
Szymon Kiedel Przewodnicz ący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki – przedstawił 
pozytywną opinię Komisji dotyczącą projektu uchwały. 
 
Ze względu na brak zastrzeŜeń do proponowanej uchwały Przewodniczący RM przystąpił do 
głosowania. 
 
W głosowaniu jawnym rada jednogłośnie 20 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie określenia zasad 
udzielania i rozmiaru zniŜek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin nauczycielom, którym 
powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i przedszkolu prowadzonym przez Miasto Szczecinek, 
zasad zwalniania od obowiązku realizacji zajęć oraz określenia tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych szkolnego pedagoga i psychologa.  
 

Uchwała Nr XII/108/07 
 
 
Ad.17. Uchwała w sprawie przyst ąpienia do realizacji wyrównywania szans edukacyjnyc h 
dzieci i młodzie Ŝy oraz zapewnienia wniesienia wkładu własnego na re alizacj ę programów.  
 
Przewodniczący RM otworzył  dyskusję na temat projektu uchwały. 
 
Szymon Kiedel Przewodnicz ący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki – przedstawił 
pozytywną opinię Komisji dotyczącą  projektu uchwały. 
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Ze względu na brak zastrzeŜeń do proponowanej uchwały Przewodniczący RM przystąpił do 
głosowania. 
 
W głosowaniu jawnym rada jednogłośnie 20 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do 
realizacji  wyrównywania szans edukacyjnych dzieci i młodzieŜy oraz zapewnienia wniesienia wkładu 
własnego na realizację programów.  
 

Uchwała Nr XII/109/07 
 
 
Ad.18. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniego Planu  Inwestycyjnego Miasta Szczecinek na 
lata 2007-2010 oraz prognozy na lata 2011-2013.  
 
Przewodniczący RM otworzył  dyskusję na temat projektu uchwały. 
 
Janusz Rautszko Przewodnicz ący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorz ądno ści -  
poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu przez Komisję projektu uchwały. Przewodniczący Komisji 
przypomniał, Ŝe na posiedzeniu Burmistrz zapewnił, iŜ w najbliŜszym czasie nastąpi kompleksowe 
zbilansowanie wszystkich zmian finansowych wprowadzonych do WPI. 
 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz – potwierdził, Ŝe takie zbilansowanie zostanie zrobione na 
początku przyszłego roku, i Ŝe jest ono niezbędne. Przede wszystkim chodzi o to, by w wyniku 
wprowadzanych zmian w bilansie nie dopuścić do przekroczenia dopuszczalnego zadłuŜenia – tj. 
powyŜej 60% dochodów oraz by nie przekroczyć dopuszczalnego limitu 16% obsługi kredytów.  
 
Z uwagi na brak dalszych uwag Przewodniczący RM przystąpił do głosowania. 
 
W głosowaniu jawnym rada jednogłośnie 20 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie zmiany 
Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Miasta Szczecinek na lata 2007-2010 oraz prognozy na lata 
2011-2013. 
 

Uchwała Nr XII/110/07 
 
 

Ad. 19. Uchwała w sprawie zmiany statutu Samorz ądowej Agencji Promocji i Kultury.  
 
Przewodniczący RM otworzył  dyskusję na temat projektu uchwały. 
 
Wiesław Drewnowski Przewodnicz ący Komisji Prawa Legislacji i Porz ądku Publicznego – 
przedstawił pozytywną opinię Komisji o projekcie uchwały. Dodał, Ŝe potrzeba wprowadzenia zmian 
została dostrzeŜona po rozpoczęciu działalności przez nową instytucję jaką jest SAPiK. Chodzi 
o określenie terenu działania jako obszar całej Polski a nie tylko lokalnie, oraz wskazanie miasta 
Szczecinek jako siedziby.  
 
Szymon Kiedel Przewodnicz ący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki – przedstawił 
pozytywną opinię Komisji dotyczącą  projektu uchwały. 
 
Ze względu na brak zastrzeŜeń do proponowanej uchwały Przewodniczący RM przystąpił do 
głosowania. 
 
W głosowaniu jawnym rada jednogłośnie 20 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie zmiany statutu 
Samorządowej Agencji Promocji i Kultury. 
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Uchwała Nr XII/111/07 
 
 
Ad. 20. Uchwała w sprawie osiedlenia w mie ście Szczecinek rodziny pochodzenia polskiego 
z Republiki Uzbekistanu.  
 
 
Przewodniczący RM otworzył  dyskusję na temat projektu uchwały. 
 
Wiesław Drewnowski Przewodnicz ący Komisji Prawa Legislacji i Porz ądku Publicznego – 
przedstawił pozytywną opinię Komisji o projekcie uchwały. Poinformował teŜ o moŜliwości pozyskania 
środków dla rodziny repatriantów na zagospodarowanie się w Polsce. 
 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz – wyjaśnił, Ŝe propozycja podjęcia uchwały jest odpowiedzią na list 
Pani Eleonory Czagajew z Taszkientu. Uchwała nie przesądza jednak, Ŝe akurat ta rodzina zostanie 
sprowadzona do Polski. Władze Szczecinka będą o to zabiegały, ale nie dysponuje prawnymi 
moŜliwościami wpłynięcia na to. MoŜliwe, Ŝe zaproponowani zostaną inni repatrianci. Burmistrz 
wyraził przy tym zadowolenie, Ŝe proponowana uchwała nie wzbudziła Ŝadnych kontrowersji wśród 
radnych. 
 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący RM – przypomniał, Ŝe w jednej z poprzednich kadencji 
szczecinecka rada podjęła podobną uchwałę, i wyraził stanowisko, Ŝe jest to dobry kierunek działań. 
Ze względu na brak zastrzeŜeń do proponowanej uchwały Przewodniczący RM przystąpił do 
głosowania. 
 
W głosowaniu jawnym rada jednogłośnie 20 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie osiedlenia 
w mieście Szczecinek rodziny pochodzenia polskiego z Republiki  Uzbekistanu. 
 

Uchwała Nr XII/112/07 
 
 
Ad. 21. Sprawozdanie Burmistrza.  
 
Wiesław Suchowiejko- Przewodnicz ący RM- przypomniał, Ŝe radni otrzymali sprawozdanie na 
piśmie. Z uwagi na brak pytań Przewodniczący przystąpił do kolejnego punktu obrad. 
 
Ad. 22. Informacja Przewodnicz ącego RM.  
 
Wiesław Suchowiejko-Przewodnicz ący RM- poinformował, Ŝe w okresie od 19.06.2007r. do 
17.08.2007r. wpłynęły 23 pisma w sprawach przydziału mieszkań, które zostały przekazane do 
rozpatrzenia przez Komisję Problemów Społecznych. Wpłynął teŜ wniosek Komunikacji Miejskiej 
o podwyŜszenie cen biletów autobusowych. 
W czwartki Przewodniczący RM pełnił dyŜury w godzinach od 14:00 do 15:30. 
W trakcie w/w okresu Przewodniczący RM korzystał z urlopu wypoczynkowego, który spędził 
w krajach Europy Wschodniej – Rumunii i Bułgarii, stanowczo odradzając zebranym wyjazdy do tych 
państw. 
 
Ad.23. Wnioski i zapytania radnych.  
 
Wiesław Suchowiejko- Przewodnicz ący RM  udzielił głosu radnym. 
 
Wiesław Drewnowski– skierował pytanie do Wiceburmistrza Daniela Raka prosząc o informację, na 
jakim etapie realizacji znajduje się inwestycja polegająca na remoncie ul. Winnicznej. W budŜecie na 
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ten rok przeznaczonych jest na ten cel 2 mln 200 tys. zł, a do końca roku pozostało juŜ niewiele 
czasu. Zainteresowanie problemem jest bardzo duŜe ze względu na trudności z dojazdem na osiedle, 
które tam się znajduje.  
 
Janusz Rautszko– zadał pytanie adresowane do Burmistrza, nawiązujące do sesji absolutoryjnej 
i obietnicy Burmistrza, Ŝe po skwitowaniu działalności spółek miejskich za 2006r. radni otrzymają 
informację na temat działalności poszczególnych spółek za ten właśnie rok. Radny zapytał kiedy te 
informacje zostaną radnym przekazane. 
 
Andrzej Bratkowski - powołał się na problem poruszony przez niego na posiedzeniu Komisji Prawa, 
Legislacji i Porządku Publicznego, dotyczący WC na terenie szczecineckiego cmentarza. 
Zarzucił brak opróŜniania tego WC od dłuŜszego czasu i jego ogromne zaniedbanie. Radny postuluje, 
aby niezwłocznie tę kwestię rozwiązać i uporządkować, oraz by co najmniej raz w tygodniu były 
stamtąd wywoŜone nieczystości a kabiny spłukiwane i czyszczone. Radny zgłaszał problem 
Wiceburmistrzowi Jackowi Chrzanowskiemu, ale do dnia poprzedzającego sesję nic w tej kwestii nie 
zostało zrobione. 
 
Drugie pytanie radnego Bratkowskiego dotyczyło kamienia mającego upamiętniać dawnych 
niemieckich mieszkańców Szczecinka - jak ta sprawa przedstawia się na dzień dzisiejszy, gdyŜ zdaje 
się, Ŝe rada podjęła uchwałę nie do końca zadowalającą wnioskodawców.  
 
Andrzej Jaszczur - powołując się na wiadomości prezentowane w lokalnych  mediach, iŜ na dzień 
dzisiejszy zakończonych jest ok. 50 postępowań przetargowych w sprawie róŜnego rodzaju 
przedsięwzięć inwestycyjnych, zapytał Burmistrza, jakie to postępowania, prosząc, aby na następną 
sesję przedstawić  taki załącznik do materiałów. 
 
Roman Matuszak - złoŜył wniosek o przedstawienie na sesji RM wyników postępowań przetargowych 
na wykonanie budynków TBS-owskich. Były dwa postępowania. Chodzi o następujące kwestie: 
− ile złoŜono ofert w pierwszym i drugim postępowaniu, 
− o jakiej wartości, 
− jakie kwoty zamawiający miał zamiar przeznaczyć na tego typu zamówienie, które zostały zapisane 

w protokole otwarcia ofert, 
− jakie warunki zamawiający przedstawił wykonawcom w dokumentacji przetargowej, które 

umoŜliwiałby tym wykonawcom startowanie w tych przetargach. 
 
Wojciech Knapik- zaznaczył, Ŝe z wielkim zadowoleniem przyjął informację i fakty w sprawie ścieŜki 
rowerowej wkoło jeziora Trzesiecko i trwających prac po drugiej stronie jeziora. Wyraził natomiast 
obawę co do złego stanu ścieŜki rowerowej na wysokości restauracji „Jolka”. Przypomniał, Ŝe zgłaszał 
ten problem pracownikowi ale nic nie poprawiono. 
 
Kolejny problem to ścieŜka EURO od Kościoła Św. Rozalii w kierunku miasta, na której jest kilka 
miejsc wymagających naprawy – czy i kiedy zostaną one przeprowadzone. 
 
Następne pytanie związane jest ze zbieraniem i odzyskiwaniem surowców wtórnych. Mieszkańcy 
ul. Reja i ul. Winnicznej przyzwyczaili się do pojemników, które były ustawione przy ul. Wyszyńskiego. 
Te pojemniki zostały zabrane i nie ma gdzie składować surowców wtórnych. Czy w najbliŜszym czasie 
pojemniki te znajdą się w tym samym miejscu. 
 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz- stwierdził, Ŝe udzielenie odpowiedzi na pytanie zostanie 
rozdzielone pomiędzy Burmistrza i Wiceburmistrzów. Na niektóre zgodnie z Ŝyczeniami 
wnioskodawców odpowiedzi zostaną udzielone na piśmie i przekazane z materiałami na następną 
sesję. Na temat przetargów TBS, odpowiedzi moŜna jednak udzielić juŜ dzisiaj, gdyŜ jest to bardzo 
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proste. Przed zadaniem pytania radny mógł zejść do referatu, w którym wymagane informacje by 
uzyskał. Przygotowana jednak zostanie informacja zgodnie z wszystkimi postulatami radnego. 
 
Jeśli chodzi o informację dotyczącą kondycji spółek po ich skwitowaniu Burmistrz stwierdził, Ŝe nie 
przypomina sobie, aby obiecał przygotowanie radnym takiej informacji na piśmie z wszystkimi licznymi 
załącznikami. Jest bowiem przeciwnikiem powielania olbrzymiej ilości materiałów. KaŜdy radny moŜe 
jednak udać się do spółki i zapoznać się z jej sytuacją. Gdyby były jakieś z tym trudności to Burmistrz 
moŜe wydać stosowne polecenie umoŜliwiające radnym dostęp do w/w materiałów. Na piśmie moŜna 
ewentualnie przygotować po jednej kartce informacji dotyczących kaŜdej ze spółek, co Burmistrz 
poleci wykonać i dostarczyć radnym. 
 
Odnośnie kamienia Burmistrz wyraził pogląd, Ŝe nie ma podstaw by twierdzić, iŜ uchwała nie 
zadowala ziomkostwa. Pan Raddatz dwukrotnie kontaktował się z Burmistrzem w celu przedstawienia 
swoich koncepcji po uchwaleniu uchwały. Część tych koncepcji była zgodna z duchem tej uchwały 
i w związku z tym otrzymał informację, Ŝe mowa jest o kamieniu a nie o wieloelementowym pomniku. 
Wnioskodawca sam przedstawił widok kamienia jako załącznik do materiałów, które zostały 
doręczone radnym i były podstawą do podjęcia uchwały. Kamień moŜe być obrobiony, ale ma to być 
monolit – jedna bryła o określonej w uchwale maksymalnej wysokości i szerokości. Burmistrz nie 
zamierza ingerować w projekt. Otrzymał zapewnienie, Ŝe tak to zostanie wykonane. Praca juŜ została 
zlecona kamieniarzowi do realizacji. 
 
Odpowiadając na pytanie dotyczące 50 przetargów Burmistrz wyjaśnił, Ŝe wszystkie informacje o tych 
przetargach znajdują się na stronie internetowej miasta. Zastrzegł przy tym, Ŝe nie wszystkie przetargi 
dotyczyły inwestycji, ale faktycznie ok. 50 postępowań przetargowych zostało przeprowadzonych. To 
duŜy nakład pracy przy stosunkowo szczupłym personelu. Miasto juŜ jest przygotowane do olbrzymiej 
ilości inwestycji, które w pewnym momencie ruszą równolegle. Opanowanie tego jest bardzo trudne 
i będzie wymagało zabezpieczenia w przyszłorocznym budŜecie dodatkowych środków na 
zwiększenie ilości obsady UM. Jest to niezbędne ze względu na to, Ŝe przybyło duŜo nowych zadań 
związanych z realizacją inwestycji. 
 
Odnosząc się do pytania związanego ze stanem ścieŜki rowerowej Burmistrz podziękował 
Nadleśniczemu Panu Januszowi Rautszko za zrozumienie problemu zagospodarowania drugiej strony 
jeziora. Nie było Ŝadnej wątpliwości, Ŝe tę ścieŜkę trzeba naprawić, ale nie leŜy ona w granicach 
administracyjnych miasta. Burmistrz wyraził nadzieję, ze moŜe kiedyś ten stan się zmieni i tereny te 
zostaną objęte granicami administracyjnymi miasta. ŚcieŜka w większości sfinansowana jest przez 
Nadleśnictwo Szczecinek. Jej remont po drugiej stronie jeziora będzie kosztował 60 tys. zł, z czego 
20 tys. zł Burmistrz rozdysponował z rezerwy budŜetowej, a 40tys. zł wydatków pokryje Nadleśnictwo, 
za co Burmistrz jeszcze raz podziękował. 
 
W nieodpowiednim stanie jest równieŜ ścieŜka biegnąca w granicach administracyjnych miasta. 
Najgorszy jest kawałek w lasku miejskim dochodzącym do Trzesieki. NaleŜy jednak przypomnieć, Ŝe 
ścieŜka rowerowa to nie jest ten kawałek błotnistej ścieŜki wzdłuŜ jeziora. ŚcieŜka rowerowa biegnie 
wzdłuŜ ul. Kościuszki i jest wykonana z polbruku. Po zapoznaniu się z efektami remontu ścieŜki po 
drugiej stronie jeziora podjęta zostanie decyzja o wyborze technologii na naprawę odcinka ścieŜki 
w mieście. 
 
Daniel Rak Wiceburmistrz- odpowiadając na pytanie dotyczące ul. Winnicznej wyjaśnił, Ŝe 
inwestycja jest na etapie uzyskiwania pozwolenia na budowę. Została ona podzielona na dwa etapy. 
Pierwszy – to remont ul. Winnicznej w kierunku ul. Lipowej, który powinien zostać zrealizowany. Drugi 
etap, który został odłoŜony polega na wprowadzeniu zmiany do planu zagospodarowania 
przestrzennego i wykonaniu przedłuŜenia ul. Winnicznej w kierunku ul. Cieślaka. W połowie września 
zostanie ogłoszony przetarg na głównego wykonawcę i wówczas nastąpi rozpoczęcie realizacji 
zadania. 
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JeŜeli chodzi o przetargi, to Wiceburmistrz potwierdził, Ŝe informacje te dostępne są w internecie 
i zapytał radnego Jaszczura, czy oczekuje zestawienia danych w formie tabeli, czy w formie wykazu.  
 
Andrzej Jaszczur radny - stwierdził, Ŝe on zadał pytanie, a w jakiej formie otrzyma odpowiedź to juŜ 
problem Burmistrza. 
  
Leszek Ogar Prezes PGK - ustosunkował się do pytań dotyczących WC na cmentarzu i odbioru 
surowców wtórnych na ul. Wyszyńskiego. 
JeŜeli chodzi o WC na cmentarzu to są tam dwa kontenerowe ustępy. Prezes stwierdził, Ŝe zna 
problem i zobowiązał się, Ŝe w najbliŜszych miesiącach docelowo problem ten zostanie rozwiązany. 
W tamtym miejscu tego WC nie będzie. WC znajdzie lokalizację przy budynku sklepu w pobliŜu 
głównej bramy cmentarza. 
 
JeŜeli chodzi o pojemniki na surowce wtórne, to sprawę tę Prezes musi wyjaśnić, gdyŜ przebywał 
ostatnio na urlopie. Prezes domniemywa, Ŝe jeŜeli pojemniki zostały zabrane ze wskazanego miejsca, 
to stoją przy pojemnikach odpadów zmieszanych, poniewaŜ taka jest teraz tendencja. Prezes 
zobowiązał się do wyjaśnienia tej kwestii. 
 
Jacek Chrzanowski Wiceburmistrz -  zwrócił uwagę, Ŝe Prezes Ogar mówiąc o kilku miesiącach na 
załatwienie problemu WC na cmentarzu chyba się przejęzyczył. 
 
Leszek Ogar Prezes PGK - stwierdził, Ŝe nie odnosi się do sytuacji obecnej, ale chce sprawę załatwić 
docelowo, aby na cmentarzu były toalety z prawdziwego zdarzenia. 
 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz - zasugerował, Ŝe jeśli Przewodniczący RM zezwoli, to Prezes 
Wełk udzieli na tej sesji wstępnych informacji na temat przetargu, a szczegółowe zostaną przekazane 
radnemu Matuszakowi. 
 
Przewodniczący RM udzielił głosu Prezesowi ZGM TBS sp. z o.o. 
 
Tomasz Wełk Prezes ZGM -  wyjaśnił, Ŝe były prowadzone dwa postępowania przetargowe na 
budynki TBS. Pierwsze postępowanie zakończyło się w połowie maja. Zgłoszono wówczas jedną 
waŜną ofertę, ale kwota zaproponowana przez oferenta przekraczała bardzo znacznie kwotę przyjętą 
przed otwarciem ofert. Kwota ta wynosiła ponad 11,5 mln. zł, natomiast w kosztorysie inwestorskim 
ujęto kwotę 7 mln zł. Przetarg musiał więc zostać uniewaŜniony. 
W drugim postępowaniu, które zakończyło się na początku tego miesiąca, jeden oferent złoŜył waŜną 
ofertę i zaproponowana przez niego kwota pokryła się z kosztorysem inwestorskim, który musiał ulec 
przeszacowaniu na kwotę 9 mln 400 tys. zł , poniewaŜ po upływie pół roku poprzedni kosztorys utracił 
waŜność. Oferent zaproponował  9  mln 600 tys. zł. Jest to tak nieznaczna róŜnica, Ŝe przetarg został 
rozstrzygnięty. W tym tygodniu powinno dojść do podpisania umowy na wykonanie dwóch budynków 
TBS. Wykonawcą została firma WISBUD, tzn. konsorcjum, którego liderem jest firma WISBUD ze 
Szczecinka. 
 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz - dodał do powyŜszych wyjaśnień, Ŝe ze względu na małe 
zainteresowanie pierwszym przetargiem, drugi organizowany był w formie przetargu 
nieograniczonego. Ale i tym razem pojawiła się tylko jedna oferta. 
 
Wiesław Suchowiejsko - zadał pytanie Prezesowi AQUA TUR, czy remont basenu będzie 
zakończony w terminie czy moŜe wcześniej. 
 
Robert Duszy ński Prezes AQUA TUR - odpowiedział, Ŝe chciałby, aby remont basenu zakończył się 
wcześniej, ale toczą się jednocześnie dwa remonty – remont dachu i remont podbasenia. Terminy nie 
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są zagroŜone i upływają 30 września. Jeśli warunki pogodowe na to pozwolą, jest szansa, Ŝe remonty 
zakończą się wcześniej. Jeśli remonty zakończą się wcześniej to basen teŜ będzie otwarty wcześniej. 
 
Wiesław Drewnowski - zapytał o niewielki brzydki nowopowstały obiekt na tyłach basenu, czy będzie 
on tam na stałe czy tylko na czas remontu. 
Prezes AQUA TUR wyjaśnił, Ŝe to obiekt tymczasowy tylko na czas remontu. 
 
Więcej wniosków i pytań nie zgłoszono. 
 
 
Wiesław Suchowiejko- Przewodnicz ący RM -  z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął 
sesję. 
 
Obrady zakończono o godz. 12:35. 
 
 
 
Protokołował:                                                                Przewodniczący Rady Miasta 
 
Dariusz Krupski                                                               mgr Wiesław Suchowiejko 


